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7منهای فوتبال

  گفت وگوی اختصاصی 
با سرمربی جدید تیم ملی ووشو؛ 

شیرآقایی: باید 
شکست مطلق مقابل 

چینی ها را بپذیریم

 دیدار وزیر با اعضای 
تیم ملی تنیس

کیومـــرث هاشـــمی وزیـــر ورزش 
کـــه برای حضـــور در فینال هفته 
اول رقابت هـــای تـــور جهانـــی 
تنیـــس بـــه کیـــش ســـفر کـــرده 
اســـت، بعدازظهـــر روز گذشـــته 
 بـــا اعضـــای تیـــم ملـــی تنیـــس 

دیدار کرد.
هاشـــمی در ایـــن دیـــدار اظهـــار 
داشـــت: »ممنونـــم از همـــه 
یـــژه منطقـــه  بو ن  زحمتکشـــا
ز  نـــی ا زاد کیـــش کـــه میزبا آ
مســـابقات تـــور جهانـــی تنیـــس 
را قبـــول کـــرد و شـــاهد برگـــزاری 
مســـابقات تنیـــس بـــه بهتریـــن 
شـــکل بودیـــم. امیدواریـــم کـــه 
ایـــن همکاری هـــا در راســـتای 
سیاست های توســـعه ای ورزش 
ادامه داشته باشد. خوشحالیم 
که در جمع قهرمانان رشته های 
ورزشـــی هســـتیم و دنبـــال ایـــن 
فرصـــت بودیـــم کـــه از نزدیک با 
تـــک تک عزیـــزان دیدار داشـــته 
باشـــیم. در دیـــدار بـــا قهرمانـــان 
و ورزشـــکاران بیشـــتر دوســـت 
داریـــم که شـــنونده دغدغه های 

دوســـتان باشـــیم.«
وی افـــزود: »آرزوی موفقیـــت 
داریـــم در مســـیر راه پیـــش رو و 
مسابقات سریلانکا و امیدواریم 
کـــه همگـــی عزیـــزان دســـت پر 
بازگردنـــد. در رشـــته تنیـــس آن 
چیـــزی کـــه بایـــد بیشـــتر بـــه آن 
توجـــه شـــود، بحث توســـعه این 
رشته ورزشـــی است و مهمترین 
سیاســـتی که فدراسیون باید آن 
را دنبـــال کنـــد، بحث توســـعه ای 
اســـت. اگر هر فدراســـیون برای 
توسعه رشـــته زیرمجموعه خود 
قدمـــی بـــردارد ما نیـــز چند قدم 
برمی داریـــم و ماهیـــت حضـــور 
مـــا در وزارت ورزش نیـــز بـــه 
همیـــن خاطـــر اســـت. هـــر آن 
چیـــزی که کمک کند به توســـعه 
رشـــته تنیـــس یقیـــن بدانید که 
مجموعـــه خانـــواده ورزش از آن 

حمایـــت خواهـــد کرد.«
وزیر ورزش و جوانان خاطرنشان 
کـــرد: »اعتقـــاد داریـــم تیم هـــای 
شـــکل  نـــی  زما خـــوب  ملـــی 
می گیـــرد کـــه آن رشـــته ورزشـــی 
توســـعه پیدا کند و از دل توسعه 
می توانیـــم قهرمانـــان بیشـــتری 
داشـــته باشـــیم. بـــا توجـــه بـــه 
ی  بـــرا کـــه  یی  یرســـاخت ها ز
ایـــن رشـــته در نقـــاط مختلـــف 
کشـــور وجـــود دارد، دیگـــر نباید 
گلخانـــه ای کار کنیـــم و بـــه فکـــر 
توســـعه تنیـــس باشـــیم. خیلـــی 
از زمین هـــای تنیـــس در اختیـــار 
بخش خصوصی و دولتی اســـت 
که مجموعه فدراســـیون تنیس 
هیـــچ دخـــل و تصرفـــی روی آن 
نـــدارد و ایـــن باعـــث می شـــود 
کـــه مـــا از همـــه ظرفیت کشـــور 
نتوانیم برای توســـعه این رشـــته 

اســـتفاده کنیـــم.«
وی خاطـــر نشـــان کـــرد: »رشـــته 
پـــدل نیـــز بـــا توجـــه بـــه اینکـــه 
مـــورد توجـــه بســـیاری از مـــردم 
اســـت بایـــد فدراســـیون بـــه آن 
بپردازد چون این رشـــته ظرفیت 
قهرمانـــی بســـیار زیـــادی دارد 
و مـــورد توجـــه مجامـــع جهانـــی 
نیـــز هســـت. کســـانی کـــه در 
رشـــته پـــدل فعالیـــت می کننـــد 
می تواننـــد مســـیر قهرمانـــی را 
زودتـــر از کســـانی کـــه در رشـــته 
تنیـــس فعالیـــت دارنـــد طـــی 

کننـــد.«
وزیـــر ورزش و جوانان ادامه داد: 
»اگر شـــرایط فراهم شود و مورد 
موافقـــت قـــرار بگیـــرد قصـــد ما 
ایـــن اســـت که رشـــته تنیس نیز 
به رشـــته های جام نـــوروز اضافه 
شـــود، چـــون قطعـــاً بـــه توســـعه 
این رشـــته کمک خواهـــد کرد.«
در ابتـــدای ایـــن جلســـه، داود 
عزیـــزی رئیـــس فدراســـیون 
تنیس و حمید نـــداف از اعضای 
تیـــم ملـــی تنیـــس  بـــا قدردانـــی 
از حمایت هـــای وزیـــر ورزش و 
جوانـــان از ایـــن رشـــته ورزشـــی، 
تیـــم  وضعیـــت  ز  ا رشـــی  گزا
 پیـــش از دیـــدار برابـــر اســـتونی 

ارائه کردند.

 zنقل قول 

شیرآقایی: »با توجه 
به عدم صدور روادید 

ملی پوشان برای حضور 
در مسابقات جهانی 

چین، اولین رویدادمان 
انتخابی جام جهانی 
است که 2 ماه دیگر 

برگزار می شود. تقریباً 
با ترکیب قبل به این 
مسابقات می رویم، 

با این تفاوت که 
یوسف صبری به خاطر 
مصدومیت در ترکیب 

تیم ملی حضور نخواهد 
داشت.«

راوزنه برداری  مسابقات جام جهانی پا
این روزها در امارات برگزار می شود که با 
درخشش وزنه برداران ایران همراه شده 
است. شاید مهمترین درخشش هم در 
وزن 107+ کیلوگرم بود، جایی که امیدها 
برای پیدا شدن جانشین سیامند رحمان 

زنده شد. 
همیـــن چنـــد روز پیـــش بـــود کـــه چهارمین 
ســـالگرد درگذشـــت ســـیامند بـــود و حـــالا 
همزمـــان بـــا آن یک چهره شـــاخص آمد که 
شـــاید در چند ســـال آینده بتوانـــد به رکورد 

افســـانه ای ســـیامند برسد. 
احمـــد امیـــن زاده دارنـــده مـــدال طـــلای 
در   ، نگـــژو یی ها ســـیا آ را پا ی  زی هـــا با
رقابت هـــای جـــام جهانـــی با مهـــار وزنه های 
267 کیلوگـــرم، بهتریـــن  260 و   ،250
عملکـــردش را ارائـــه کـــرد که با رکـــورد 267 
کیلوگرم، صاحب مدال طلا شـــد و به مقام 
قهرمانی دســـت یافـــت. قهرمانی امین زاده 
در ایـــن مســـابقات عـــلاوه بـــر اینکـــه یـــک 
مـــدال طـــلا در فوق ســـنگین نصیـــب ایران 
کـــرد، نویـــد ظهور یـــک پدیده جدیـــد را هم 

در ایـــن وزن داد.
پارا وزنه بـــرداری ایـــران ســـال ها به واســـطه 
درخشـــش ســـیامند رحمـــان خیالـــش از 
کســـب مـــدال طـــلای جهـــان و پارالمپیـــک 
راحـــت بـــود امـــا در پارالمپیـــک 2020 توکیو 
ایـــن مـــدال طـــلا از دســـت رفـــت؛ اگـــر چـــه 
رکورد ســـیامند هنوز دســـت نخورده مانده 

اما از دست دادن مدال طلای فوق سنگین 
آن هـــم بعـــد از ســـال ها افتخارآفرینـــی برای 
علاقه منـــدان بـــه ورزش قابل هضـــم نبود.

در پارالمپیک توکیو منصور پورمیرزایی برای 
اولین بار به جای سیامند رحمان انتخاب شد 
اما او در رقابت با جمیل الشبلی ورزشکار 
اردنی کم آورد و در نهایت مدال طلا را به 
وزنه بردار اردنی داد تا داغ نبود سیامند برای 

ورزش ایران دوباره تازه شود.
حـــالا کمتـــر از هشـــت مـــاه تـــا پارالمپیـــک 
مانـــده و نـــام یـــک ســـتاره جدید در دســـته 

فـــوق ســـنگین مطـــرح شـــده اســـت. 
ســـتاره ای که با مدال طـــلای هانگژو نامش 
بر ســـر زبان ها افتاد امـــا حالا در فرصتی که 
تـــا بازی های پاریس مانده، توانســـته رکورد 
بســـیار بهتـــری نســـبت بـــه پورمیرزایی بزند 
و بـــا 26 کیلوگـــرم اختلاف نســـبت به رکورد 
پورمیرزایـــی در توکیو قهرمان جهان شـــود. 
امیـــن زاده تـــا پاریس می تواند ایـــن رکورد را 

هم افزایـــش بدهد. 
احمـــد امیـــن زاده در هانگـــژو مـــدال طلای 
بازی هـــای پاراآســـیایی را با ثبـــت رکورد 266 
کیلوگـــرم بـــه دســـت آورد و حـــالا در فـــزاغ 
امارات با افزایش یک کیلوگرمی رکوردش، 
مـــدال طلای جام جهانـــی را با 267 کیلوگرم 

کســـب کرد. 
اگـــر چـــه هنـــوز او بـــا رکـــورد 310 کیلوگرمی 
ســـیامند رحمـــان فاصلـــه زیـــادی دارد امـــا 
کســـب دو طـــلای پیاپـــی از امیـــن زاده او را 
بـــه عنـــوان یـــک مدعـــی درجـــه یک دســـته 
فوق ســـنگین معرفـــی کـــرده و بایـــد منتظر 
درخشـــش امین زاده در پارالمپیک پاریس 
بـــود. البته در پاریس هم نیازی نیســـت که 
رکوردشـــکنی کنـــد، همیـــن که مـــدال را به 

ایـــران برگردانـــد کار بزرگی اســـت.

 درخشش ایرانی ها 
در جام جهانی پاراوزنه برداری

 یکی به جای 
سیامند

بعــد از خانــه تکانــی فدراســیون ووشــو، کیــوان 
شــیرآقایی جایگزیــن امیــر اوجاقــی شــد تــا از 
ایــن بــه بعــد ســکان هدایــت تیم ملی ووشــو به 
دســتان او باشد. شاگردان اوجاقی در بازی های 
آســیایی 2 طــا و 2 نقــره گرفتنــد امــا در تمامــی 
مبــارزات رودررو نتوانســتند از دیــوار بلنــد چین 
رد شــوند، همیــن موضــع هــم باعــث شــد تــا 
رئیــس فدراســیون دســت بــه دامــان تغییــرات 
شــود. تجربــه موفق شــیرآقایی با تیــم جوانان و 
قهرمانی در مسابقات جهانی اندونزی و نتایجی 
درخشــان در مســابقات ماکائــو و همچنیــن 5 
دوره قهرمانــی لیــگ برتــر با تیــم دانشــگاه آزاد، 
باعــث شــد تــا او تیــم اوجاقــی را 2 مــاه مانده به 
مســابقات انتخابــی جــام جهانــی تحویــل بگیرد 
تــا ایــن بار ووشــو شانســش را بــا او امتحان کند. 
شــیرآقایی بعــد از ایــن اتفــاق هــدف اصلــی اش 
را تکــرار شکســت دوبــاره چینی هــا در جــام 
جهانــی 2019 شــانگهای می دانــد و می خواهــد 
بعــد از ناکامــی مطلــق مقابــل آنهــا در بازی هــای 
آســیایی، بــار دیگــر کفه تــرازو را به نفع ووشــوی 

ایــران برگردانــد.

تبریک می گویم، خودتان انتظار داشتید که 
به عنوان سرمربی تیم ملی انتخاب شوید؟

من در همین سال جاری جزو کادر فنی تیم 
ملی بودم و از طرفی هم هدایت تیم جوانان را 
بر عهده داشتم. به شخصه برنامه ای برای اینکه 
مسئولیت تیم ملی را برعهده بگیرم نداشتم و 
می خواستم مجدداً در کنار تیم جوانان باشم ولی 
از آنجایی که شناخت خوبی از ملی پوشان دارم 
و با اکثر آنها هم در تیم دانشگاه آزاد در لیگ 
برتر حضور داشتم، حس کردم می توانم به تیم 

ملی کمک کنم.
در این مقطع برنامه های تان برای تیم ملی 

در چه راستایی است؟
مسیر ما تقریباً مشخص است و از دیروز 

اردوهای مان هم شروع شد. با امیر 
اوجاقی سرمربی سابق تیم ملی 
چندین سال همکاری داشتم، 
شرایط جوری پیش رفت که این 
مسئولیت بزرگ را به من دادند و 
حالا امیدوارم بتوانیم مسیر رو 

به رشد ووشو را ادامه دهیم.
با توجه به عدم صدور 
روادید ملی پوشان برای 
ت  بقا مسا در  ر  حضو
جهـــــــــــــانی چین، اولین 

رویدادمان انتخابی جام 
2 ماه  جهانی است که 
دیگــــــــر برگزار می شــــــود. 
تقریباً با ترکیب قبل به 
این مسابقات می رویم، 
که  ت  و تفا ین  ا با 
یوسف صبری به خاطر 

مصدومیت در ترکیب تیم 
ملی حضور نخواهد داشت.

بعد از آن، مسابقات قهرمانی آسیا را در پیش 
داریم که باید برنامه ریزی جدیدی برای آن انجام 
دهیم. احتمالاً سیفی و صبری به این مسابقات 
اعزام نمی شوند تا بتوانیم با اعزام جوان ترها 
آنها را محک زده و پشتوانه سازی را شروع کنیم.
بعد از قهرمانی آسیا هم جام جهانی را در پیش 
داریم که با توجه به سهمیه های گرفته شده 
در انتخابی، باید برای حضور در آن برنامه ریزی 

کنیم.
با توجه به ناکامی مطلق مقابل چین در 

بازی های آسیایی، چه برنامه ای برای 
شکست دوباره آنها دارید؟

تیم ملی ووشو همیشه موفق بوده است. در 
بازی های آسیایی 2 طلا و 2 نقره گرفتیم که 
نمی تواند نتیجه بدی باشد اما به هر حال هدف 
بهترین نتیجه است. تیم ملی در مسابقات 
جهانی 2019 شانگهای در هر 5 وزن، 5 طلا گرفت 
که اتفاق بزرگی بود. در رده های پایه هم ما 2 دوره 
پیاپی قهرمان جهان شدیم. باید بپذیریم که در 
بازی های آسیایی مقابل چین ناکام مطلق بودیم. 
هدف اول ما این است که یک بار دیگر بتوانیم 
از روی دیوار چین رد شده و به برتری مطلق 
مقابل آنها برسیم. این خود می تواند انگیزه های 
مضاعف برای ملی پوشان باشد تا در آینده نتایج 

بهتری را رقم بزنند.
حرف آخر؟

از ریاست فدراسیون و هیأت 
می کنم  تشکر  ئیسه  ر
د  عتما ا ه  بند به  که 
کردند. امیدوارم در 
اولین میدان بتوانم 
مأموریت خود را به 
خوبی انجام داده و 
جواب این اعتماد 

را بدهم.

 zگفت وگو

فائزه زمانی
روزنامه نگار

 سه شنبه   15 آذر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7534      

محسن سوریان:

طلایی های ترکیه به قهرمانی آسیا می روند

محســن ســوریان ســرمربی تیــم ملــی کشــتی فرنگــی نوجوانــان گفــت: 
»کشــتی گیرانی کــه در جــام پیــروزی ترکیــه بــه مدال طلا برســند مســتقیم 
بــرای قهرمانــی آســیا انتخاب می شــوند امــا در غیر این  صــورت باید در جام 
بین المللــی رحیــم علی آبــادی کــه از ۵ تــا ۷ اردیبهشــت در اردبیــل برگــزار 
می شــود کــه حکــم مرحله دوم و نهایــی انتخابی تیم ملــی را دارد به میدان 
بروند تا در نهایت ترکیب تیم اعزامی به مســابقات آســیایی بســته شــود.«

محمد شروین اسبقیان::

حضور درگاهی در انتخابات ژیمناستیک به خودش بستگی دارد

محمد شــروین اســبقیان، معــاون توســعه ورزش قهرمانــی وزارت ورزش 
و جوانــان در پاســخ بــه ســؤالی مبنــی بــر اینکــه آیــا زهــرا درگاهــی می توانــد 
در انتخابــات فدراســیون ژیمناســتیک شــرکت کنــد یــا خیــر؟ عنــوان 
کــرد: »ایــن موضــوع بســتگی بــه تصمیــم خــود او دارد کــه شــرکت کنــد 
 یــا نــه. ان شــاءالله انتخابــات ایــن رشــته برگــزار شــود کــه رشــته پایــه و 

ارزشمندی است.«

علی پاکدامن:

خوشحالم هنوز رتبه پنجمی جهان را دارم

علی پاکدامن ملی پوش شمشیربازی کشورمان که در جدیدترین رنکینگ 
جهانی همچنان جایگاهش را حفظ کرده است، در این خصوص می گوید: 
»فدراسیون جهانی شمشیربازی رنکینگ جدید شمشیربازان را اعلام کرد و من 
از این بابت خیلی خوشحالم که به عنوان کاپیتان تیم ملی، توانستم همچنان 
جایگاه پنجم جهان را حفظ کنم. امیدوارم شرایط طوری پیش برود تا بتوانم 

در آینده رتبه خود را ارتقا داده و باعث افتخار شمشیربازی ایران باشم.«

 zگفت وگو

محسن وظیفه
روزنامه نگار


